
P r o t o k ó ł  nr XXXII/09 

z obrad XXXII sesji Rady Miejskiej w Kłodzku,  
która odbyła się w dniu  29 stycznia 2009r.  
w sali Rajców Urzędu Miasta w Kłodzku 

 

Sesja  rozpoczęła  się o godz. 1200. 

 
1. Otwarcie obrad XXXII sesji Rady Miejskiej w Kłodzku. 

Otwarcia  sesji   dokonał  Wiceprzewodniczący   Rady  Miejskiej  w  Kłodzku Pan 

Piotr Brzostowicz mówiąc: „Otwieram obrady XXXII sesję Rady Miejskiej  

w Kłodzku”.  

Pan Wiceprzewodniczący przywitał Burmistrza Miasta Kłodzka Pana Bogusława Szpytmę, 

Zastępców Pana Witolda Krzelowskiego oraz Pana Henryka Urbanowskiego, radnych, 

kierowników i pracowników urzędu miasta i jednostek podległych, prasę i telewizję, 

mieszkańców Kłodzka oraz wszystkich przybyłych na obrady XXXII sesji Rady Miejskiej  

w Kłodzku.  

 

2. Stwierdzenie waŜności obrad sesji. 

 Na podstawie listy obecności  Przewodniczący stwierdził, iŜ w sesji bierze udział 18 

radnych, co stanowi wymagane quorum do podejmowania prawomocnych uchwał.  

Nieobecny podczas całej sesji radny Pan Grzegorz Muskała. 

Radny Pan Leszek Michalski przybył o godz. 1205. 

Wówczas stan rady wynosił 19 radnych. 

 

3. Wybór sekretarzy obrad sesji. 

 Wiceprzewodniczący Pan P. Brzostowicz zaproponował zgłaszanie kandydatur na 

sekretarza sesji. Wiceprzewodniczący Pan Maciej AwiŜeń zaproponował kandydaturę 

radnej Jolanty Kobak, innych propozycji nie zgłoszono. Rada jednogłośnie 18 głosami 

„za”, poparła kandydaturę radnej, tym samym powołując ją na sekretarza obrad XXXII 

sesji Rady Miejskiej w Kłodzku.  

 

4. Zatwierdzenie protokołu z obrad XXXI sesji rady Miejskiej w Kłodzku. 

Uwag do protokołu nie wniesiono, przyjęto go jednogłośnie 18 głosami „za”.  

 

5. Podjęcie uchwały w sprawie stwierdzenia wygaśnięcia mandatu radnego, 

druk nr 305 (zał. nr 1). 

Wiceprzewodniczący Pan Piotr Brzostowicz odczytał treść projektu uchwały wraz  

z uzasadnieniem.  

Nie wniesiono ze strony radnych Ŝadnych uwag ani zapytań. 
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Zatem Pan Wiceprzewodniczący poddał pod głosowanie przyjęcie projektu uchwały  

w sprawie stwierdzenia wygaśnięcia mandatu radnego, druk nr 305. 

Głosowanie:  za - 19, przeciw – 0, wstrzymało się – 0. 

Uchwała została podjęta i otrzymała nr XXXII/300/2009 (zał. nr 2). 

Pan Henryk Urbanowski podziękował serdecznie wszystkim radnym za dwuletnią 

współpracę w Radzie Miejskiej, podziękowania skierował równieŜ pod adresem wszystkich 

pracowników urzędu miasta, doceniając ich cięŜką i owocną współpracę.   

W imieniu radnych Rady Miejskiej Wiceprzewodniczący Pan Piotr Brzostowicz złoŜył 

podziękowania Panu Henrykowi Urbanowskiemu za dotychczasową pracę 

Przewodniczącego Rady. 

 

6. Wybór Przewodniczącego Rady Miejskiej w Kłodzku. 

a) powołanie Komisji Skrutacyjnej,  

Wiceprzewodniczący Pan P. Brzostowicz poprosił o zgłaszanie kandydatur do składu 

Komisji Skrutacyjnej 

Radna Pani Danuta Kołt zgłosiła kandydaturę radnego Pana Eugeniusza Bednarczyka 

– Pan radny wyraził zgodę na kandydowanie. 

Radny Pan Stanisław Ferenc zgłosił kandydaturę radnej Pani Zofii Bieleckiej – Pani 

radna wyraziła zgodę na kandydowanie. 

Radny Pan Zdzisław Duda zgłosił kandydaturę radnego Pana Grzegorza Wnuka – Pan 

radny wyraził zgodę na kandydowanie. 

Pan Przewodniczący zaproponował przyjęcie w głosowaniu blokiem skład Komisji 

Skrutacyjnej. Rada jednogłośnie przyjęła tę propozycję. Zatem Pan Wiceprzewodniczący 

poddał pod głosowanie przyjęcie składu Komisji Skrutacyjnej w osobach: Pana 

Eugeniusza Bednarczyka, Pani Zofii Bieleckiej, Pana Grzegorza Wnuka. 

Głosowanie: za – 19 jednogłośnie. Skład Komisji Skrutacyjnej przyjęto.  

 
Przerwa w obradach w celu ukonstytuowania się Komisji Skrutacyjnej godz. 1215 do godz. 1230. 

 
Po przerwie Wiceprzewodniczący oddał głos Komisji Skrutacyjnej. 

Pan Eugeniusz Bednarczyk poinformował, iŜ po ukonstytuowaniu się Komisji 

Skrutacyjnej na przewodniczącego wybrano jego osobę, członkami są Pani Z. Bielecka  

i Pan G. Wnuk. 

Przystąpiono do działań roboczych. 

Pani Zofia Bielecka rozdała radnym projekt regulaminu, który został równieŜ odczytany 

przez Pana Grzegorza Wnuka. 

Projekt regulaminu przedstawia się następująco: 
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projekt 

Regulamin  
głosowania w wyborach Przewodniczącego Rady Miejskiej w Kłodzku,  

przeprowadzonego na sesji Rady Miejskiej w Kłodzku  w dniu 29 stycznia 2009r. 
 

§ 1 
1. Rada Miejska w Kłodzku wybiera ze swego grona Przewodniczącego Rady spośród 

nieograniczonej liczby kandydatów w głosowaniu tajnym. 
2. Głosowanie przeprowadza Komisja Skrutacyjna, wybrana spośród radnych. 
 

§ 2 
Prawo zgłaszania kandydatów przysługuje radnym, grupie radnych oraz klubom radnych. 

 
§ 3 

Przy zgłoszeniu jednego kandydata: 
1. Głosowanie odbywa się za pomocą kart do głosowania, na których widnieje treść: “Karta 

do głosowania w sprawie wyboru Przewodniczącego Rady Miejskiej w Kłodzku”  
oraz pytanie “Czy jesteś za wyborem radnego ...................... (imię i nazwisko 
kandydata) na Przewodniczącego Rady Miejskiej w Kłodzku”. Obok nazwiska z 
prawej strony znajdują się dwie kratki: jedna nad wyrazem “tak”, druga nad wyrazem 
“nie”. 

2. Karty do głosowania sporządza Komisja Skrutacyjna po ustaleniu przez Radę nazwiska 
radnego, który kandyduje na stanowisko Przewodniczącego  Rady i rozdaje je radnym. 

3. Karty są ponumerowane oraz opatrzone pieczęcią Rada Miejska w Kłodzku. 
4. Radny dokonuje wyboru poprzez postawienie znaku “x” w kratce nad wyrazem “tak”, 

opowiadając się w ten sposób za wyborem, lub w kratce nad wyrazem “nie”, opowiadając 
się w ten  sposób przeciwko wyborowi tego kandydata. 

5. JeŜeli radny na karcie do głosowania postawi znak “x” jednocześnie w kratce nad wyrazem 
“tak” jak i w kratce nad wyrazem “nie”, jego głos uwaŜa się za niewaŜny. 

6. Karty wyjęte z urny niesporządzone przez Komisję Skrutacyjną, nieopatrzone pieczęcią, o 
której mowa w § 3 ust.3 oraz całkowicie przedarte są kartami niewaŜnymi. 

7. JeŜeli radny na karcie do głosowania nie postawił znaku “x” w kratce ani nad wyrazem “tak” 
ani nad wyrazem “nie” lub wypełnił kartę w sposób niezgodny z ust. 1 Regulaminu, jego 
głos uwaŜa się za waŜny bez dokonania wyboru. 

 
§ 4 

Przy zgłoszeniu co najmniej dwóch kandydatów: 
1. Głosowanie odbywa się za pomocą kart do głosowania, na których widnieje treść: “Karta 

do głosowania w sprawie wyboru Przewodniczącego Rady Miejskiej w Kłodzku 
oraz zamieszcza się w kolejności alfabetycznej imiona i nazwiska radnych zgłoszonych na 
kandydatów na Przewodniczącego  Rady Miejskiej w Kłodzku. Obok kaŜdego nazwiska z 
lewej strony znajdują się kratki. 

2. Karty do głosowania sporządza Komisja Skrutacyjna po ustaleniu przez Radę nazwiska 
radnego, który kandyduje na stanowisko Przewodniczącego  Rady i rozdaje je radnym. 

3. Karty są ponumerowane oraz opatrzone pieczęcią Rada Miejska w Kłodzku. 
4. Radni dokonują wyboru poprzez postawienie znaku “x” w jednej kratce obok nazwiska 

kandydata, opowiadając się w ten sposób za wyborem tego kandydata na 
Przewodniczącego  Rady. 

5. JeŜeli radny na karcie do głosowania postawi znak “x” w więcej niŜ jednej kratce, głos taki 
uwaŜa się za niewaŜny. 

6. Karty wyjęte z urny niesporządzone przez Komisję Skrutacyjną, nieopatrzone pieczęcią, o 
której mowa w § 3 ust.3, oraz całkowicie przedarte są kartami niewaŜnymi. 

7. JeŜeli radny na karcie do głosowania nie postawił znaku “x” w kratce obok nazwiska 
Ŝadnego kandydata lub wypełnił kartę w sposób niezgodny z ust. 1, jego głos uwaŜa się za 
waŜny bez dokonania wyboru. 

§ 5 
1. Głosowanie odbywa się poprzez wywołanie przez członka Komisji Skrutacyjnej wg. listy 

obecności nazwiska radnego, który podchodzi do urny i w obecności Komisji Skrutacyjnej 
wrzuca do niej kartę do głosowania. 

2. Podczas głosowania na sali znajduje się parawan, kabina lub inne urządzenie umoŜliwiające 
radnym “dyskretne” oddanie głosu. 

      § 6 
1. Wybór Przewodniczącego  Rady następuje bezwzględną większością głosów, w obecności 

co najmniej połowy ustawowego składu rady. 
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2. Za wybranego uwaŜa się kandydata, który uzyskał największą ilość głosów, których liczba 
stanowi liczbę większą niŜ połowa radnych obecnych na sesji i biorących udział w 
głosowaniu. 

3. Głosowanie jest waŜne tylko wówczas, gdy wzięło w nim udział co najmniej 11 radnych, 
tj. ilość ustalona zgodnie z art. 17 ust. 2 u.s.g. 

§ 7 

1. W przypadku, gdy zgłoszono więcej niŜ dwóch kandydatów, a w głosowaniu Ŝaden z nich 
nie otrzymał wymaganej większości głosów, zgodnie z § 6 Regulaminu, przeprowadza się 
drugą turę głosowania spośród kandydatów, którzy otrzymali kolejno dwie największe ilości 
głosów lub spośród kandydatów, którzy otrzymali największą równą ilość głosów. 

2. JeŜeli jeden z kandydatów otrzymał największą ilość głosów, ale ilość ta nie stanowi 
wymaganej większości, o której mowa w § 6 Regulaminu, a w następnej kolejności dwóch 
lub więcej kandydatów otrzymało równą ilość głosów, przeprowadza się dodatkowe 
głosowanie na tych kandydatów, a następnie drugą turę głosowania, o której mowa w 
ust.1. W drugiej turze głosowania bierze udział kandydat, który uzyskał największą ilość 
głosów w pierwszej turze głosowania oraz kandydat, który uzyskał największą ilość głosów 
w głosowaniu dodatkowym. 

3. W przypadku braku rozstrzygnięcia, mimo przeprowadzenia dwóch tur głosowania, 
przeprowadza się ponowne wybory łącznie z ponownym zgłaszaniem kandydatów. 

 
§ 8 

1. Po przeprowadzeniu kaŜdej tury głosowania Komisja Skrutacyjna ustala wyniki głosowania i 
sporządza protokół. 

2. W protokole Komisja Skrutacyjna określa co najmniej: 
1) liczbę radnych obecnych na sesji uprawnionych do głosowania; 
2) imiona i nazwiska zgłoszonych kandydatów; 
3) liczbę głosów minimalnych, konieczną do waŜnego wyboru, zgodnie z § 6 

Regulaminu; 
4) liczbę radnych, którym wydano karty do głosowania; 
5) liczbę kart wyjętych z urny (gdyby liczba kart wyjętych z urny róŜniła się od liczny 

osób, którym wydano karty do głosowania, Komisja w protokole podaje 
przypuszczalną przyczynę tej niezgodności); 

6) liczbę głosów niewaŜnych; 
7) liczbę głosów waŜnych; 
8) liczbę głosów waŜnych bez dokonania wyboru; 
9) liczbę głosów waŜnych oddanych na poszczególnych kandydatów, 
a nadto stwierdza wynik wyborów. 

3. Komisja odnotowuje w protokole wszelkie okoliczności i uwagi mogące mieć wpływ na wynik 
głosowania oraz zastrzeŜenia zgłoszone przez członków Komisji Skrutacyjnej odnoszące się 
do naruszenia procedury w trakcie głosowania, obliczania głosów lub sporządzania 
protokołu. 

4. Protokół podpisują wszystkie osoby wchodzące w skład Komisji Skrutacyjnej. 
5. Wyniki wyborów ogłasza Przewodniczący Komisji Skrutacyjnej. 

 

b)  przyjęcie Regulaminu głosowania wyboru Przewodniczącego Rady 

Miejskiej w Kłodzku. 

Po zapoznaniu się z treścią regulaminu radny Pan Leszek Michalski zaproponował 

wykreślenie zapisu dotyczącego numerowania kart do głosowania.  

Wniosek ten poparł równieŜ radny Pan Zygmunt śerkowski.  

Radna Pani Celina Włodarczyk zapytała członków Komisji Skrutacyjnej do jakich celów 

sporządzono regulamin głosowania i czy jest to akt obowiązujący. 

Pan Eugeniusz Bednarczyk poinformował, iŜ jest to objaśnienie jak postępować 

podczas glosowania.  

Radca prawny Pani Danuta Jończyk dodała, iŜ regulamin ułatwia radnym zrozumienie 

zasad dokonywania wyboru w głosowaniu tajnym uwaŜa, Ŝe powinien funkcjonować. 
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Po krótkiej dyskusji Pan Eugeniusz Bednarczyk poddał pod głosowanie wniosek 

dotyczący wykreślenia zapisu dotyczącego numerowania kart do głosowania. 

Głosowanie: za – 18, przeciw – 0, wstrzymało się – 1. Wniosek przyjęto. 

Przyjęcie regulaminu głosowania wyboru Przewodniczącego Rady Miejskiej  

w Kłodzku wraz z naniesionymi poprawkami: 

Głosowanie: za- 17, przeciw – 0, wstrzymało się – 2. 

Regulamin został przyjęty i przedstawia się następująco: 

Regulamin  
głosowania w wyborach Przewodniczącego Rady Miejskiej w Kłodzku,  

przeprowadzonego na sesji Rady Miejskiej w Kłodzku  w dniu 29 stycznia 2009r. 
 

§ 1 
3. Rada Miejska w Kłodzku wybiera ze swego grona Przewodniczącego Rady spośród 

nieograniczonej liczby kandydatów w głosowaniu tajnym. 
4. Głosowanie przeprowadza Komisja Skrutacyjna, wybrana spośród radnych. 
 

§ 2 
Prawo zgłaszania kandydatów przysługuje radnym, grupie radnych oraz klubom radnych. 

 
§ 3 

Przy zgłoszeniu jednego kandydata: 
8. Głosowanie odbywa się za pomocą kart do głosowania, na których widnieje treść: “Karta 

do głosowania w sprawie wyboru Przewodniczącego Rady Miejskiej w Kłodzku”  
oraz pytanie “Czy jesteś za wyborem radnego ...................... (imię i nazwisko 
kandydata) na Przewodniczącego Rady Miejskiej w Kłodzku”. Obok nazwiska  
z prawej strony znajdują się dwie kratki: jedna nad wyrazem “tak”, druga nad wyrazem 
“nie”. 

9. Karty do głosowania sporządza Komisja Skrutacyjna po ustaleniu przez Radę nazwiska 
radnego, który kandyduje na stanowisko Przewodniczącego  Rady i rozdaje je radnym. 

10. Karty opatrzone są pieczęcią Rada Miejska w Kłodzku. 
11. Radny dokonuje wyboru poprzez postawienie znaku “x” w kratce nad wyrazem “tak”, 

opowiadając się w ten sposób za wyborem, lub w kratce nad wyrazem “nie”, opowiadając 
się w ten  sposób przeciwko wyborowi tego kandydata. 

12. JeŜeli radny na karcie do głosowania postawi znak “x” jednocześnie w kratce nad wyrazem 
“tak” jak i w kratce nad wyrazem “nie”, jego głos uwaŜa się za niewaŜny. 

13. Karty wyjęte z urny niesporządzone przez Komisję Skrutacyjną, nieopatrzone pieczęcią,  
o której mowa w § 3 ust.3 oraz całkowicie przedarte są kartami niewaŜnymi. 

14. JeŜeli radny na karcie do głosowania nie postawił znaku “x” w kratce ani nad wyrazem “tak” 
ani nad wyrazem “nie” lub wypełnił kartę w sposób niezgodny z ust. 1 Regulaminu, jego 
głos uwaŜa się za waŜny bez dokonania wyboru. 

 
§ 4 

Przy zgłoszeniu co najmniej dwóch kandydatów: 
8. Głosowanie odbywa się za pomocą kart do głosowania, na których widnieje treść: “Karta 

do głosowania w sprawie wyboru Przewodniczącego Rady Miejskiej w Kłodzku 
oraz zamieszcza się w kolejności alfabetycznej imiona i nazwiska radnych zgłoszonych na 
kandydatów na Przewodniczącego  Rady Miejskiej w Kłodzku. Obok kaŜdego nazwiska  
z lewej strony znajdują się kratki. 

9. Karty do głosowania sporządza Komisja Skrutacyjna po ustaleniu przez Radę nazwiska 
radnego, który kandyduje na stanowisko Przewodniczącego  Rady i rozdaje je radnym. 

10. Karty opatrzone są pieczęcią Rada Miejska w Kłodzku. 
11. Radni dokonują wyboru poprzez postawienie znaku “x” w jednej kratce obok nazwiska 

kandydata, opowiadając się w ten sposób za wyborem tego kandydata na 
Przewodniczącego  Rady. 

12. JeŜeli radny na karcie do głosowania postawi znak “x” w więcej niŜ jednej kratce, głos taki 
uwaŜa się za niewaŜny. 

13. Karty wyjęte z urny niesporządzone przez Komisję Skrutacyjną, nieopatrzone pieczęcią,  
o której mowa w § 3 ust.3, oraz całkowicie przedarte są kartami niewaŜnymi. 
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14. JeŜeli radny na karcie do głosowania nie postawił znaku “x” w kratce obok nazwiska 
Ŝadnego kandydata lub wypełnił kartę w sposób niezgodny z ust. 1, jego głos uwaŜa się za 
waŜny bez dokonania wyboru. 

§ 5 
3. Głosowanie odbywa się poprzez wywołanie przez członka Komisji Skrutacyjnej wg. listy 

obecności nazwiska radnego, który podchodzi do urny i w obecności Komisji Skrutacyjnej 
wrzuca do niej kartę do głosowania. 

4. Podczas głosowania na sali znajduje się parawan, kabina lub inne urządzenie umoŜliwiające 
radnym “dyskretne” oddanie głosu. 

      § 6 
4. Wybór Przewodniczącego  Rady następuje bezwzględną większością głosów, w obecności 

co najmniej połowy ustawowego składu rady. 
5. Za wybranego uwaŜa się kandydata, który uzyskał największą ilość głosów, których liczba 

stanowi liczbę większą niŜ połowa radnych obecnych na sesji i biorących udział  
w głosowaniu. 

6. Głosowanie jest waŜne tylko wówczas, gdy wzięło w nim udział co najmniej 11 radnych, 
tj. ilość ustalona zgodnie z art. 17 ust. 2 u.s.g. 

§ 7 

4. W przypadku, gdy zgłoszono więcej niŜ dwóch kandydatów, a w głosowaniu Ŝaden z nich 
nie otrzymał wymaganej większości głosów, zgodnie z § 6 Regulaminu, przeprowadza się 
drugą turę głosowania spośród kandydatów, którzy otrzymali kolejno dwie największe ilości 
głosów lub spośród kandydatów, którzy otrzymali największą równą ilość głosów. 

5. JeŜeli jeden z kandydatów otrzymał największą ilość głosów, ale ilość ta nie stanowi 
wymaganej większości, o której mowa w § 6 Regulaminu, a w następnej kolejności dwóch 
lub więcej kandydatów otrzymało równą ilość głosów, przeprowadza się dodatkowe 
głosowanie na tych kandydatów, a następnie drugą turę głosowania, o której mowa w 
ust.1. W drugiej turze głosowania bierze udział kandydat, który uzyskał największą ilość 
głosów w pierwszej turze głosowania oraz kandydat, który uzyskał największą ilość głosów 
w głosowaniu dodatkowym. 

6. W przypadku braku rozstrzygnięcia, mimo przeprowadzenia dwóch tur głosowania, 
przeprowadza się ponowne wybory łącznie z ponownym zgłaszaniem kandydatów. 

 
§ 8 

3. Po przeprowadzeniu kaŜdej tury głosowania Komisja Skrutacyjna ustala wyniki głosowania  
i sporządza protokół. 

4. W protokole Komisja Skrutacyjna określa co najmniej: 
1) liczbę radnych obecnych na sesji uprawnionych do głosowania; 
2) imiona i nazwiska zgłoszonych kandydatów; 
3) liczbę głosów minimalnych, konieczną do waŜnego wyboru, zgodnie z § 6 

Regulaminu; 
4) liczbę radnych, którym wydano karty do głosowania; 
5) liczbę kart wyjętych z urny (gdyby liczba kart wyjętych z urny róŜniła się od liczny 

osób, którym wydano karty do głosowania, Komisja w protokole podaje 
przypuszczalną przyczynę tej niezgodności); 

6) liczbę głosów niewaŜnych; 
7) liczbę głosów waŜnych; 
8) liczbę głosów waŜnych bez dokonania wyboru; 
9) liczbę głosów waŜnych oddanych na poszczególnych kandydatów, 
a nadto stwierdza wynik wyborów. 

3. Komisja odnotowuje w protokole wszelkie okoliczności i uwagi mogące mieć wpływ na wynik 
głosowania oraz zastrzeŜenia zgłoszone przez członków Komisji Skrutacyjnej odnoszące się 
do naruszenia procedury w trakcie głosowania, obliczania głosów lub sporządzania 
protokołu. 

4. Protokół podpisują wszystkie osoby wchodzące w skład Komisji Skrutacyjnej. 
5. Wyniki wyborów ogłasza Przewodniczący Komisji Skrutacyjnej. 

 

c) przeprowadzenie procedury głosowania 

Pan Eugeniusz Bednarczyk poprosił o zgłaszanie kandydatur na stanowisko 

Przewodniczącego Rady Miejskiej w Kłodzku. 
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Radna Pani Danuta Kołt zaproponowała kandydaturę Pana Piotra Brzostowicza, który 

słuŜy mieszkańcom Kłodzka swoją wiedzą, kreatywnością oraz zaangaŜowaniem, pełni 

wiele odpowiedzialnych funkcji zawodowych i społecznych. Od ponad 20 lat jest 

Ordynatorem Oddziału Wewnętrznego A w Zespole Opieki Zdrowotnej w Kłodzku. Pełni 

funkcję Prezesa Polskiego Stronnictwa Ludowego. Mieszkańcy Kłodzka po raz trzeci  

z rzędu powierzyli mu sprawowanie mandatu radnego Rady Miejskiej w Kłodzku.  

W kaŜdej dotychczasowej kadencji pełnił i pełni nadal funkcję Wiceprzewodniczącego 

Rady, jego wieloletnie doświadczenie w działalności samorządowej, naturalna 

umiejętność współpracy ze wszystkimi radnymi kierującymi się dobrem mieszkańców 

miasta iautentyczny autorytet nie raz udowodnił podjęcie właściwej decyzji. Osoba kolegi 

Pana Piotra Brzostowicza jest najwłaściwszą kandydaturą na Przewodniczącego Rady 

Miejskiej w Kłodzku. 

Innych kandydatur nie zgłoszono, zatem Pan Eugeniusz Bednarczyk zamknął listę 

kandydatów. Przystąpiono do przeprowadzenia procedury wyborów zgodnie z §3 

regulaminu. 

O głos poprosił Wiceprzewodniczący Pan Maciej Awizeń. Oznajmił, iŜ nie  chce głosować 

przeciwko Panu Piotrowi Brzostowiczowi, którego bardzo ceni i uwaŜa go za bardzo 

dobrego kandydata, jednak jest przykro, Ŝe nie przeprowadzono wcześniej rozmowy 

między dwoma klubami, gdzie zaproponowanie wspólnego kandydata byłoby lepszą 

sprawą niŜ wybieranie na zasadzie, Ŝe i tak mamy większość. Pan M. AwiŜeń i jego klub 

nie są w opozycji wobec radnych tylko w opozycji wobec działań burmistrza i jest to 

zasadnicza róŜnica, gramy w jednej druŜynie i pan radny ma nadzieję, Ŝe tak nadal 

pozostanie. Dlatego teŜ nie zgłoszono swojego kandydata zdając sobie sprawę z przewagi 

w Radzie Miejskiej. Nie będzie Pan radny głosował przeciwko Piotrowi Brzostowiczowi  

rekomenduje wstrzymanie się od głosu licząc na to, Ŝe współpraca z Panem Piotrem 

Brzostowiczem będzie poprawna i wspólna dla dobra miasta Kłodzka, przy pozytywnych 

działaniach między dwoma klubami. 

Pan Eugeniusz Bednarczyk  poprosił Komisję Skrutacyjną o przygotowanie kart do 

głosowania. 

Wiceprzewodniczący Pan P.  Brzostowicz ogłosił przerwę w obradach od godz. 1224do godz. 1300. 

 

Po przerwie Przewodniczący Komisji Skrutacyjnej Pan E. Bednarczyk poinformował, iŜ 

przygotowano karty do głosowania, przystąpiono więc do przeprowadzenia procedury 

głosowania zgodnie z zapisami § 5 Regulaminu.  

Po zakończeniu głosowania prowadzący obrady ogłosił przerwę w celu przeliczenia głosów 

przez Komisję Skrutacyjną i ogłoszenia wyników głosowania. 

 
Przerwa od godz. 1325 do godz. 1350. 
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d) ogłoszenie wyniku wyboru Przewodniczącego Rady Miejskiej.  

Przewodniczący Komisji Skrutacyjnej Pan Eugeniusz Bednarczyk poinformował,  iŜ 

wszyscy radni obecni na sesji brali udział w głosowaniu. Komisja Skrutacyjna  po 

przeliczeniu głosów stwierdza co następuje: 

1) uprawnionych do głosowania było 19 radnych, 

2) na kandydata na Przewodniczącego Rady Miejskiej w Kłodzku zgłoszono radnego 

Piotra Brzostowicza, 

3) minimalną liczbą głosów konieczną do waŜnego wyboru jest 11, 

4) wydano 19 kart do głosowania, 

5) z urny wyjęto 19 kart do głosowania, 

6) głosów niewaŜnych 0, 

7) głosów waŜnych 19, 

8) głosów waŜnych bez dokonania wyboru  4, 

9) na kandydata na Przewodniczącego Rady Miejskiej w Kłodzku oddano 15 głosów,  

w tym 14 za wyborem, 1 przeciw wyborowi, 

Wobec powyŜszego Komisja Skrutacyjna stwierdza, Ŝe na Przewodniczącego Rady 

Miejskiej w Kłodzku  wybrano Pana Piotra Brzostowicza co jest równoznaczne  

z podjęciem uchwały w sprawie wyboru Przewodniczącego Rady Miejskiej w Kłodzku 

znajdującej się na druku nr 309. 

e) podjęcie uchwały w sprawie wyboru Przewodniczącego Rady Miejskiej w Kłodzku, 

druk nr  309 (zał. nr 3). 

W wyniku głosowania tajnego uchwała została podjęta i otrzymała nr 

XXXII/301/2009 (zał. nr 4). 

W imieniu Komisji Skrutacyjnej Pan Eugeniusz Bednarczyk złoŜył gratulacje Panu 

Piotrowi Brzostowiczowi, Ŝycząc owocnej pracy jednocześnie podziękował członkom 

Komisji Skrutacyjnej za sprawną i owocną pracę. 

 Pan Piotr Brzostowicz – nowowybrany Przewodniczący Rady Miejskiej w Kłodzku 

zwracając się do zebranych podziękował za obdarzenie zaufaniem, obiecał nie zawieść 

tego zaufania, deklarując otwartość na współpracę ze wszystkimi radnymi.  

 Gratulacje Panu Piotrowi Brzostowiczowi  złoŜył Pan Burmistrz Bogusław Szpytma.  

 

Przystąpiono do realizacji porządku obrad sesji. 

7. Sprawozdanie Burmistrza Miasta Kłodzka z prac między sesjami (zał. nr 5). 

Radna Pani Celina Włodarczyk zapytała o spotkanie z Panią Dorotą Gothsonner  

w sprawie ustaleń dotyczących komunikacji w obrębie osiedla Zacisze – do jakiego 

rozstrzygnięcia doszedł Pan Burmistrz z Panią Gothsonner i czy w obrębie osiedla Zacisze 

nareszcie będzie spokój i skończą się nieprzyjemne rozmowy i wydarzenia pomiędzy 

mieszkającymi tam sąsiadami. 
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Pani radna zapytała równieŜ o spotkanie  Pana Burmistrza z Grzegorzem Romanem 

Członkiem Zarządu Województwa Dolnośląskiego w sprawie projektu komunikacyjnego – 

pyta jakiego projektu dotyczyło to spotkanie i co w związku z tym polepszy się  

w systemie komunikacyjnym w mieście Kłodzku. 

 Pan Burmistrz Bogusław Szpytma wyjaśnił, iŜ sprawa usytuowania obiektu 

hotelowego czy teŜ spełniającego funkcje noclegowe przy ul. Czarnieckiego nie od dziś 

jest tematem obrad i rozmów ze stronami tego konfliktu. Są tam elementy sporu 

sąsiedzkiego i Pan Burmistrz nie moŜe zagwarantować, Ŝe nie będą się odbywały przykre 

rozmowy, nie mniej jednak robi się wszystko, aby ten konflikt załagodzić, aby obie strony 

znalazły dla siebie korzystne rozwiązanie. Burmistrz stosuje się do tego co nakazuje 

prawo, zgodnie z ustaleniami planu zagospodarowania przestrzennego została wydana 

decyzja o pozwoleniu na budowę i był tam wyraźny zapis, Ŝe dojazd do posesji klientów 

domu noclegowego jest od ul. Czarnieckiego i ten zapis naleŜy egzekwować. Pani 

Gothsonner będzie na drodze administracyjno – prawnej dochodzić swoich praw. Pan 

Burmistrz nie zajmuje stanowiska ani po jednej ani po drugiej stronie, długo analizowano 

te kwestie, sprawa jest pilotowana, odbyło się wiele spotkań, deklarowano moŜliwość 

współpracy przy utworzeniu wjazdu od ul. Czarnieckiego, proponowano pomoc, póki co 

nie ma takiej decyzji ze strony Pani Gothsonner – bo właściwie to ona powinna 

zainwestować w ten wjazd. O dalszym toku sprawy będą Państwo radni informowani na 

bieŜąco.  

 Odnośnie spotkania z Panem Grzegorzem Romanem Pan Burmistrz wyjaśnił, iŜ 

rozmawiano o projekcie infrastrukturalnym, który przygotowywany jest do złoŜenia, 

obejmuje on 5 duŜych zadań i jest to m.in. remont ul. Nadrzecznej za 5 mln zł, Kolejowej 

razem z mostem XV-lecia, ul. Objazdowej, budowa ronda na skrzyŜowaniu ul. Dusznickiej 

i Objazdowej i remont ul. Zajęczej – zadnie obejmuje kwotę 16 mln. zł, jest szansa 

pozyskania 50% dofinansowania. Walczy się ostro w tej kwestii, jeśli nie uda się uzyskać 

dofinansowania to z pewnością w tym roku rozpocznie się budowę ronda przy  

ul. Dusznickiej i Objazdowej.  

 Radny Pan Janusz Kocoń zapytał o wynik rozmów ze spotkania z Panem 

Martynowskim w sprawie rozbudowy Dworca Kłodzko Miasto.  

Pan Burmistrz B. Szpytma wyjaśnił, iŜ inicjatywa jest po stronie Kolei Państwowych – to 

one zaproponowały w ramach duŜego projektu programu ogólnokrajowego, po pierwsze 

inwentaryzację terenów i innych nieruchomości, które są w posiadaniu kolei oraz 

wyprostowanie pewnych zaszłych kwestii – tu rodzi się projekt przebudowy dworca 

Kłodzka Miasta na dworzec Kłodzko Główne, a więc poszerzenie torowiska i wydłuŜenie 

peronów. O terminach  na razie trudno mówić z pewnością są one długoletnie.  
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 Radny Pan Adam Kwas zapytał o to, czym było spowodowane zwiększenie kwoty 

umownej na bieŜące utrzymanie oznakowania pionowego i poziomego dróg i czy w tej 

sprawie nie powinien być rozpisany przetarg. 

Kwestię tą wyjaśniła Pani Agnieszka Czuczwara – Skarbnik Gminy podała, iŜ umowa 

pierwotna ma zapis taki, iŜ co roku będzie ujmowana kwota jaka została zaplanowana  

w budŜecie. Jest to umowa wieloletnia i aneksy powodują to, iŜ na następny rok zostaje 

ujmowana kwota, która została przyjęta w budŜecie na dane zadanie. 

Na tym zamknięto dyskusję w punkcie 7. 

 
8. Informacja o pracy Komisji stałych Rady Miejskiej w 2008 roku. 

� Sprawozdanie z działalności Komisji BudŜetu, Finansów i Polityki Gospodarczej 

za 2008 rok przedłoŜył jej Przewodniczący Pan Eugeniusz Bednarczyk – stanowi ono 

zał.  nr 6 do protokołu. 

Uwag i pytań do sprawozdania nie stwierdzono. 

 
� Sprawozdanie z działalności Komisji Gospodarki Komunalnej, Ochrony 

Środowiska i Ładu Przestrzennego za 2008 rok przedłoŜył jej Przewodniczący Pan 

Zygmunt śerkowski– stanowi ono zał.  nr 7 do protokołu. 

Uwag i pytań do sprawozdania nie stwierdzono. 

 
� Sprawozdanie z działalności Komisji Zdrowia, Pomocy Społecznej, Sportu  

i Turystyki za 2008 rok przedłoŜyła jej Przewodnicząca Pani Celina Włodarczyk – 

stanowi ono zał.  nr 8  do protokołu. 

Uwag i pytań do sprawozdania nie stwierdzono. 

 
� Sprawozdanie z działalności Komisji Edukacji i Kultury za 2008 rok przedłoŜył jej 

Przewodniczący Pan Leszek Michalski – stanowi ono zał.  nr 9 do protokołu. 

Uwag i pytań do sprawozdania nie stwierdzono. 

 
� Sprawozdanie z działalności Komisji Spraw Obywatelskich i Porządku 

Publicznego za 2008 rok przedłoŜył jej Przewodniczący Pan Zdzisław Duda – stanowi 

ono zał.  nr 10 do protokołu. 

Uwag i pytań do sprawozdania nie stwierdzono. 

 
� Sprawozdanie z działalności Komisji Rewizyjnej za 2008 rok przedłoŜył jej 

Przewodniczący Pan Adam Kwas – stanowi ono zał.  nr 11 do protokołu. 

Uwag i pytań do sprawozdania nie stwierdzono. 

 
� Sprawozdanie z działalności Komisji Doraźnej ds. Lokalowych za 2008 rok 

przedłoŜyła jej Przewodnicząca Pani Danuta Kołt – stanowi ono zał.  nr 12 do protokołu. 

Uwag i pytań do sprawozdania nie stwierdzono.  



 11

9. Przyjęcie planu pracy Komisji stałych  Rady Miejskiej na rok 2009. 

� Przyjęcie planu pracy Komisji BudŜetu, Finansów i Polityki Gospodarczej. 

Uwag do planu pracy nie wniesiono, przyjęto  go jednogłośnie 19 głosami „za”. 

Plan pracy Komisji stanowił zał. nr 13 do protokołu. 

� Przyjęcie planu pracy Komisji Gospodarki Komunalnej, Ochrony Środowiska  

i Ładu Przestrzennego. 

Przewodniczący Komisji Pan Zygmunt śerkowski poinformował, iŜ na wczorajszym 

posiedzeniu komisji naniesiono  kilka poprawek do planu, więc poda ich treść bowiem 

pozostali radni mają wersję sprzed posiedzenia komisji. 

Pkt  5. marzec – zapoznanie się z funkcjonowaniem Cmentarza Miejskiego w Kłodzku. 

Pkt 6. kwiecień - zapoznanie się z zasadami funkcjonowania targowisk miejskich  

w Kłodzku i ich regulaminami.  

Pkt 8. maj – omówienie uchwały w sprawie ustalenia dni i godzin otwarcia i zamykania 

placówek handlu detalicznego, zakładów gastronomicznych i zakładów usługowych dla 

ludności na terenie miasta Kłodzka. 

Pkt 12. sierpień - przeniesienie na miesiąc wrzesień rozpatrzenia sprawozdania  

z wykonania budŜetu za I półrocze 2009 roku. 

Pkt 17. listopad – rozpatrzenie uchwały w sprawie zatwierdzenia taryf dla zbiorowego 

zaopatrzenia w wodę i zbiorowego odprowadzania ścieków na terenie miasta Kłodzka. 

Pozostałe zapisy w planie pracy są bez zmian. 

Uwag do planu pracy ze strony radnych nie wniesiono, przyjęto  go jednogłośnie 19 

głosami „za”. 

Plan pracy Komisji z uwzględnionymi poprawkami stanowił zał. nr 14 do protokołu. 

� Przyjęcie planu pracy Komisji Zdrowia, Pomocy Społecznej, Sportu i Turystyki. 

Uwag do planu pracy nie wniesiono, przyjęto  go jednogłośnie 19 głosami „za”. 

Plan pracy Komisji stanowił zał. nr 15 do protokołu. 

� Przyjęcie planu pracy Komisji Edukacji i Kultury. 

Uwag do planu pracy nie wniesiono, przyjęto  go jednogłośnie 19 głosami „za”. 

Plan pracy Komisji stanowił zał. nr 16 do protokołu. 

� Przyjęcie planu pracy Komisji Spraw Obywatelskich i Porządku Publicznego. 

Uwag do planu pracy nie wniesiono, przyjęto  go jednogłośnie 19 głosami „za”. 

Plan pracy Komisji stanowił zał. nr 17 do protokołu. 

� Przyjęcie planu pracy Komisji Rewizyjnej. 

Przewodniczący Komisji Pan Adam Kwas odczytał treść planu pracy. 

Uwag do planu pracy nie wniesiono, przyjęto  go jednogłośnie 19 głosami „za”. 

Plan pracy Komisji stanowił zał. nr 18 do protokołu. 

 

Przerwa w obradach od godz. 1500 do godz. 1515. 
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10. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany składu osobowego Komisji Spraw 

Obywatelskich i Porządku Publicznego Rady Miejskiej w Kłodzku, druk nr 306 

(zał. nr 19). 

Uwag i zapytań do projektu uchwały nie stwierdzono. 

Pan Przewodniczący poddał pod głosowanie przyjęcie uchwały w sprawie zmiany składu 

osobowego Komisji Spraw Obywatelskich i Porządku Publicznego Rady Miejskiej  

w Kłodzku, druk nr 306. 

Głosowanie:  za - 15, przeciw – 1, wstrzymało się –  0. 

Uchwała została podjęta i otrzymała nr XXXII/302/2009 (zał. nr 20) 

 
11. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany składu osobowego Komisji Edukacji  

i Kultury Rady Miejskiej w Kłodzku, druk nr 307 (zał. nr 21). 

Uwag i zapytań do projektu uchwały nie stwierdzono. 

Pan Przewodniczący poddał pod głosowanie przyjęcie uchwały w sprawie zmiany składu 

osobowego Komisji Edukacji i Kultury Rady Miejskiej w Kłodzku, druk nr 307. 

Głosowanie:  za - 17, przeciw – 0, wstrzymało się – 0. 

Uchwała została podjęta i otrzymała nr XXXII/303/2009 (zał. nr 22).  

 
12. Podjęcie uchwały w sprawie elektronicznego przekazywania Radnym Rady 

Miejskiej w Kłodzku materiałów na sesje i posiedzenia komisji, druk nr 308 (zał. 

nr 23). 

Uwag i zapytań do projektu uchwały nie stwierdzono. Pan Przewodniczący poddał pod 

głosowanie przyjęcie uchwały w sprawie elektronicznego przekazywania Radnym Rady 

Miejskiej w Kłodzku materiałów na sesje i posiedzenia komisji, druk nr 308. 

Głosowanie:  za - 17, przeciw – 0, wstrzymało się – 0. 

Uchwała została podjęta i otrzymała nr XXXII/304/2009 (zał. nr 24).  

 
13. Podjęcie uchwały w sprawie wyraŜenia zgody na zawarcie umowy najmu 

lokalu uŜytkowego przez Burmistrza Miasta Kłodzka z dotychczasowym 

najemcą, druk nr 310 (zał. nr 25). 

Przewodniczący Komisji Gospodarki Komunalnej, Ochrony Środowiska i Ładu 

Przestrzennego radny Pan Zygmunt śerkowski poinformował o pozytywnej opinii 

Komisji do powyŜszego projektu uchwały. Uwag i zapytań do projektu uchwały nie 

stwierdzono. 

Przewodniczący Pan Piotr Brzostowicz poddał pod głosowanie przyjęcie uchwały  

w sprawie wyraŜenia zgody na zawarcie umowy najmu lokalu uŜytkowego przez 

Burmistrza Miasta Kłodzka z dotychczasowym najemcą, druk nr 310. 

Głosowanie:  za - 17, przeciw – 0, wstrzymało się – 0. 

Uchwała została podjęta i otrzymała nr XXXII/305/2009 (zał. nr 26).  



 13

 

14. Podjęcie uchwały w sprawie wyraŜenia zgody na zawarcie umowy najmu 

lokalu uŜytkowego przez Burmistrza Miasta Kłodzka z dotychczasowym 

najemcą, druk nr 311 (zał. nr 27). 

Przewodniczący Komisji Gospodarki Komunalnej, Ochrony Środowiska i Ładu 

Przestrzennego radny Pan Zygmunt śerkowski poinformował o pozytywnej opinii 

Komisji do powyŜszego projektu uchwały. 

Uwag i zapytań do projektu uchwały nie stwierdzono. 

Przewodniczący Pan Piotr Brzostowicz poddał pod głosowanie przyjęcie uchwały  

w sprawie wyraŜenia zgody na zawarcie umowy najmu lokalu uŜytkowego przez 

Burmistrza Miasta Kłodzka z dotychczasowym najemcą, druk nr 311. 

Głosowanie:  za - 17, przeciw – 0, wstrzymało się – 0. 

Uchwała została podjęta i otrzymała nr XXXII/306/2009 (zał. nr 28).  

 

15. Podjęcie uchwały w sprawie wyraŜenia zgody na zawarcie umowy najmu 

lokalu uŜytkowego przez Burmistrza Miasta Kłodzka z dotychczasowym 

najemcą, druk nr 312 (zał. nr 29). 

Przewodniczący Komisji Gospodarki Komunalnej, Ochrony Środowiska i Ładu 

Przestrzennego radny Pan Zygmunt śerkowski poinformował o pozytywnej opinii 

Komisji do powyŜszego projektu uchwały. 

Uwag i zapytań do projektu uchwały nie stwierdzono. 

Przewodniczący Pan Piotr Brzostowicz poddał pod głosowanie przyjęcie uchwały  

w sprawie wyraŜenia zgody na zawarcie umowy najmu lokalu uŜytkowego przez 

Burmistrza Miasta Kłodzka z dotychczasowym najemcą, druk nr 312. 

Głosowanie:  za - 16, przeciw – 0, wstrzymało się – 1. 

Uchwała została podjęta i otrzymała nr XXXII/307/2009 (zał. nr 30).  

 

16. Podjęcie uchwały w sprawie wyraŜenia zgody na zawarcie umowy dzierŜawy 

nieruchomości przez Burmistrza Miasta Kłodzka z dotychczasowym dzierŜawcą, 

druk nr 313 (zał. nr 31). 

Przewodniczący Komisji Gospodarki Komunalnej, Ochrony Środowiska i Ładu 

Przestrzennego radny Pan Zygmunt śerkowski poinformował o pozytywnej opinii 

Komisji do powyŜszego projektu uchwały. 

 Radna Pani Celina Włodarczyk zapytała jak długo będzie przedłuŜana umowa na 

dzierŜawę przeszło 9 ha gruntów i kiedy miasto planuje zagospodarować teren rolny, 

podobne pytanie będzie dotyczyło druku nr 314 – gdzie dotychczasowemu dzierŜawcy 

gmina po 3 latach wydzierŜawia na kolejny okres ponad 8 ha gruntu. 
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Po co więc – pyta pani radna -  zamraŜano pieniądze odkupując grunty rolne od 

prywatnych właścicieli w sytuacji kiedy nadal uŜytkują te grunty uprawiając w dalszym 

ciągu rolnictwo. 

 Wyjaśnień udzielił Pan Rafał Batóg – Kierownik Referatu Gospodarki Gminnej  

i remontów poinformował, iŜ grunty te będą wydzierŜawiane na cele upraw rolnych do 

czasu zmiany planu zagospodarowania przestrzennego. Gmina ogłosiła przetarg na 

zmianę planu dla obszaru Owczej Góry, właśnie w tym miejscu gdzie, jedne i drugie 

działki są konsekwentnie wydzierŜawiane. Procedura planistyczna trwa od 12 do 14 

miesięcy jeŜeli uda się ją zamknąć w tym okresie to prawdopodobnie kolejny sezon 

uprawowy nie będzie wchodził w rachubę chyba, Ŝe zostanie zawarta umowa na 

warunkach pozwalających na rozwiązanie jej w trakcie trwania dzierŜawy. 

Odpowiadając na pytanie dlaczego zamroŜono kwotę 300 000 zł – Pan Batóg wyjaśnił, iŜ 

nie jest to kwota zamroŜona, nabyta jest nieruchomość, na której będzie planowana 

konkretna funkcja, która prawdopodobnie przyniesie poŜytki, ponadto nie jest to grunt 

dzierŜawiony przez osoby, które były dotychczasowymi uŜytkownikami wieczystymi.  

Po tych wyjaśnieniach Przewodniczący Pan Piotr Brzostowicz poddał pod głosowanie 

przyjęcie uchwały w sprawie wyraŜenia zgody na zawarcie umowy najmu lokalu 

uŜytkowego przez Burmistrza Miasta Kłodzka z dotychczasowym dzierŜawcą, druk nr 313. 

Głosowanie:  za - 17, przeciw – 0, wstrzymało się – 0. 

Uchwała została podjęta i otrzymała nr XXXII/308/2009 (zał. nr 32).  

 

17. Podjęcie uchwały w sprawie wyraŜenia zgody na zawarcie umowy dzierŜawy 

nieruchomości przez Burmistrza Miasta Kłodzka z dotychczasowym dzierŜawcą, 

druk nr 314 (zał. nr 33). 

Przewodniczący Komisji Gospodarki Komunalnej, Ochrony Środowiska i Ładu 

Przestrzennego radny Pan Zygmunt śerkowski poinformował o pozytywnej opinii 

Komisji do powyŜszego projektu uchwały. 

 Radna Pani Celina Włodarczyk stwierdziła, iŜ powyŜsza dzierŜawa dotyczy ponad 

8 ha gruntów rolnych, poprzednia umowa z dzierŜawcą była zawarta na 3 lata, proponuje 

się w uchwale przedłuŜenie umowy dzierŜawy o rok, Pani radna pyta  jak długo potrwają 

prace nad planem i przedłuŜanie umowy dzierŜawy. 

 Pan Rafał Batóg wyjaśnił, iŜ cały czas dotyczy to Owczej Góry czyli obszaru na 

którym zmieniany jest plan zagospodarowania przestrzennego, ponadto teren Owczej 

Góry nie jest jeszcze zurbanizowany, nieuzbrojony z brakiem dróg komunikacji kołowej, 

dlatego szukana jest inna funkcja wykorzystania tego terenu niŜ zabudowa 

jednorodzinna, bardzo rozproszona, generująca duŜe nakłady rzeczowe na uzbrojenie 

terenu. JeŜeli znajdzie się lepsze rozwiązanie i lepsze wykorzystanie tego terenu w planie 

miejscowym i pozyska się inwestora na te działki to wówczas na pewno umowy dzierŜawy 
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na cele upraw rolnych skończą się i nie będą kontynuowane. Jeśli natomiast nie będzie 

inwestora to grunty te nie powinny leŜeć odłogiem i mogą być dzierŜawione. Zmiana 

planów ma przynieść lepszą funkcjonalność tego terenu i lepszą propozycję dla 

inwestorów i być moŜe wówczas te umowy dzierŜawy skończyłyby swój byt. 

Po tych wyjaśnieniach Przewodniczący Pan Piotr Brzostowicz poddał pod głosowanie 

przyjęcie uchwały w sprawie wyraŜenia zgody na zawarcie umowy najmu lokalu 

uŜytkowego przez Burmistrza Miasta Kłodzka z dotychczasowym dzierŜawcą, druk nr 314. 

Głosowanie:  za - 18, przeciw – 0, wstrzymało się – 0. 

Uchwała została podjęta i otrzymała nr XXXII/309/2009 (zał. nr 34).  

 

 

18. Podjęcie uchwały w sprawie wyraŜenia zgody na zawarcie umowy dzierŜawy 

nieruchomości przez Burmistrza Miasta Kłodzka z dotychczasowym dzierŜawcą, 

druk nr 315 (zał. nr 35). 

Przewodniczący Komisji Gospodarki Komunalnej, Ochrony Środowiska i Ładu 

Przestrzennego radny Pan Zygmunt śerkowski poinformował o pozytywnej opinii 

Komisji do powyŜszego projektu uchwały. 

Uwag i zapytań do projektu uchwały nie stwierdzono. 

Przewodniczący Pan Piotr Brzostowicz poddał pod głosowanie przyjęcie uchwały  

w sprawie wyraŜenia zgody na zawarcie umowy najmu lokalu uŜytkowego przez 

Burmistrza Miasta Kłodzka z dotychczasowym dzierŜawcą, druk nr 315. 

Głosowanie:  za - 18, przeciw – 0, wstrzymało się – 0. 

Uchwała została podjęta i otrzymała nr XXXII/310/2009 (zał. nr 36).  

 

19. Podjęcie uchwały w sprawie wyraŜenia zgody na zawarcie umowy dzierŜawy 

nieruchomości przez Burmistrza Miasta Kłodzka z dotychczasowym dzierŜawcą, 

druk nr 316 (zał. nr 37). 

Przewodniczący Komisji Gospodarki Komunalnej, Ochrony Środowiska i Ładu 

Przestrzennego radny Pan Zygmunt śerkowski poinformował o pozytywnej opinii 

Komisji do powyŜszego projektu uchwały. 

 Radna Pani Celina Włodarczyk poinformowała, iŜ w propozycji tej uchwały  

i innych sprawa dotyczy tymczasowych garaŜy, Pani radna pyta jak to pozwolenie ma się 

do planu zagospodarowania przestrzennego w tej części miasta. 

 Pan Rafał Batóg wyjaśnił, iŜ funkcja jaka jest tam realizowana jest spójna  

z ustaleniami planu zagospodarowania przestrzennego. Obiekty, które są postawione na 

czas dłuŜszy niŜ 120 dni uzyskują pozwolenie na budowę i jest to spójne z planem 

zagospodarowania przestrzennego, tak więc w tym przypadku nie ma Ŝadnej kolizji. 
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Więcej pytań i uwag nie stwierdzono zatem Przewodniczący Pan Piotr Brzostowicz 

poddał pod głosowanie przyjęcie uchwały w sprawie wyraŜenia zgody na zawarcie umowy 

najmu lokalu uŜytkowego przez Burmistrza Miasta Kłodzka z dotychczasowym 

dzierŜawcą, druk nr 314. 

Głosowanie:  za - 18, przeciw – 0, wstrzymało się – 0. 

Uchwała została podjęta i otrzymała nr XXXII/311/2009 (zał. nr 38).  

 
20.  Podjęcie uchwały w sprawie wyraŜenia zgody na wydzierŜawienie przez 

Burmistrza Miasta Kłodzka w trybie bezprzetargowym nieruchomości na czas 

nieokreślony, druk nr 317 (zał. nr 39). 

 Przewodniczący Komisji Gospodarki Komunalnej, Ochrony Środowiska i Ładu 

Przestrzennego radny Pan Zygmunt śerkowski poinformował o pozytywnej opinii 

Komisji do powyŜszego projektu uchwały. Ponadto dodał, iŜ podczas posiedzenia Komisji 

Pan Rafał Batóg udziela wszelkich wyjaśnień na zadane pytania radnych dot. m.in. 

zgodności z miejscowym planem zagospodarowania przestrzennego i na tej podstawie 

komisja wydaje opinie.  

Uwag i pytań do powyŜszego projektu uchwały nie zgłoszono. 

 Przewodniczący Pan Piotr Brzostowicz poddał pod głosowanie przyjęcie uchwały  

w sprawie wyraŜenia zgody na wydzierŜawienie przez Burmistrza Miasta Kłodzka w trybie 

bezprzetargowym nieruchomości na czas nieokreślony, druk nr 317. 

Głosowanie:  za - 18, przeciw – 0, wstrzymało się – 0. 

Uchwała została podjęta i otrzymała nr XXXII/312/2009 (zał. nr 40).  

 

21. Podjęcie uchwały w sprawie dokonania zmian budŜetu Gminy Miejskiej 

Kłodzko na 2009 rok, druk nr 318 (zał. nr 41). 

 Przewodniczący Komisji BudŜetu, Finansów i Polityki Gospodarczej radny Pan 

Eugeniusz Bednarczyk poinformował o pozytywnej opinii do projektu uchwały  

w sprawie dokonania zmian budŜetu roku bieŜącego zawartego na druku nr 318. 

 Przewodnicząca Komisji Zdrowia Pomocy, Społecznej Sportu i Turystyki radna Pani 

Celina Włodarczyk poinformowała o pozytywnej opinii do projektu uchwały 

znajdującego się na druku nr 318.  

Uwag i pytań do powyŜszego projektu uchwały nie zgłoszono. 

 Przewodniczący Pan Piotr Brzostowicz poddał pod głosowanie przyjęcie uchwały  

w sprawie dokonania zmian budŜetu Gminy Miejskiej Kłodzko na 2009 rok, druk nr 318. 

Głosowanie:  za - 18, przeciw – 0, wstrzymało się – 0. 

Uchwała została podjęta i otrzymała nr XXXII/313/2009 (zał. nr 42).  
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22. Podjęcie uchwały w sprawie zamiany nieruchomości, druk nr 319 (zał. nr 

43). 

Przewodniczący Komisji Gospodarki Komunalnej, Ochrony Środowiska i Ładu 

Przestrzennego radny Pan Zygmunt śerkowski poinformował o pozytywnej opinii 

Komisji do powyŜszego projektu uchwały. 

 Radna Pani Celina Włodarczyk zapytała czy gmina stanie się właścicielem tej 

jednej klatki schodowej w budynku przy ul. Spółdzielczej 21. 

 Pan Rafał Batóg wyjaśnił, iŜ w treści uchwały jest zapisane, iŜ gmina zbywa 

akurat tę nieruchomość oznaczoną jako ul. Spółdzielcza 21. Nakłady poczynione na 

wybudowanie tego budynku stanowią własność Telekomunikacji Polskiej. W celu regulacji 

tego stanu nieruchomość tą gmina zbywa, a od TP SA nabędzie prawo uŜytkowania 

wieczystego działki poł. przy ul. Noworudzkiej. 

 Pani radna pyta więc o jaką nieruchomość chodzi przy ul. Noworudzkiej. 

Pan Rafał Batóg wyjaśnił, iŜ jest to działka na skrzyŜowaniu ulicy Nowy Świat  

i ul. Noworudzkiej po prawej stronie długi pas gruntu przy ogrodach działkowych. 

Więcej pytań i uwag nie stwierdzono zatem Przewodniczący Pan Piotr Brzostowicz 

poddał pod głosowanie przyjęcie uchwały znajdującej się na druku nr 319. 

Głosowanie:  za - 18, przeciw – 0, wstrzymało się – 0. 

Uchwała została podjęta i otrzymała nr XXXII/314/2009 (zał. nr 44).  

 

23. Interpelacje i zapytania radnych.  

 Przewodniczący Pan Piotr Brzostowicz odczytał interpelację złoŜoną przez 

radnego Pana Janusza Koconia dot. bezpańsko wałęsających się psów na terenie 

miasta Kłodzka oraz treść odpowiedzi jaka została udzielona przez Burmistrza Miasta 

Kłodzka.  

 Wiceprzewodniczący Pan Maciej AwiŜeń złoŜył na piśmie trzy interpelacje:  

1) w sprawie regulaminu uŜytkowania lodowiska w Kłodzku, 

2) w sprawie  uprzątnięcia placu zieleni przy ul. Krakusa, 

3) w sprawie droŜności kanałów burzowych na terenie miasta Kłodzka. 

Treść interpelacji oraz udzielone odpowiedzi znajdują się do wglądu w biurze Rady 

Miejskiej. 

  
Radny Pan Grzegorz Wnuk zapytał o moŜliwość reaktywacji toru saneczkowego.  

 Burmistrz Pan Bogusław Szpytma wyjaśnił, iŜ z torem saneczkowym jest 

podstawowy problem dot. śniegu, którego coraz częściej brakuje. Natomiast na osiedlu 

Kruczkowskiego planuje się budowę parku z górką przeznaczoną dla rowerzystów i rynnę 

dla saneczkarzy.  

 Radny Pan Zdzisław Duda zapytał czy byłaby moŜliwość postawienia w parku 

straŜackim kosza do piłki.  
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Pan Burmistrz wyjaśnił, iŜ trwają prace nad koncepcją zagospodarowania tego parku, jest 

plan wybudowania tam pijalni wód. Informacja dot. boiska do piłki zostanie przekazana 

autorom koncepcji.  

 Radny Pan Janusz Kocoń zapytał kiedy zostanie wprowadzony ruch 

dwukierunkowy na ul. Słowackiego od parkingu przy PKP.  

 Radna Pani Celina Włodarczyk dodała, iŜ parking wybudowany za gminne 

pieniądze przy ul. Słowackiego nie jest w pełni wykorzystywany właśnie z tego powodu,  

o którym wspomina radny Janusz Kocoń. Brak ruchu dwukierunkowego ogranicza jego 

wykorzystanie. 

 Zastępca Burmistrza Pan Henryk Urbanowski wyjaśnił, iŜ kwestia ta jest 

rozpatrywana, aby wprowadzić dwukierunkowy ruch od mostku przy ul. Słowackiego  

w kierunku ul. Lutyckiej. 

 Radna Pani Celina Włodarczyk została upowaŜniona przez instruktorów nauki 

jazdy, aby przypomnieć Panu Burmistrzowi zobowiązania jakie przyjął na siebie  

a mianowicie uregulowania sprawy przystanków autobusowych umieszczonych przy 

ulicach, na których obowiązuje zakaz zatrzymywania i postoju, np. most nad rzeką Nysą.  

Pan Burmistrz poinformował, iŜ odpowiedź na powyŜsze pytanie zostanie udzielona 

pisemnie.  

 

24. Wnioski i oświadczenia radnych.  

 Wiceprzewodniczący Pan Maciej AwiŜeń ponownie poruszył sprawę Pana 

Zamojskiego, gdzie Rada uznała skargę za zasadną – prosi zatem aby Pan Burmistrz 

zareagował w tej sprawie. 

Pan radny prosi równieŜ o uwzględnienie głosów osób niepełnosprawnych i zwiększenie 

ilości kopert do parkowania z jednoczesnym oznakowaniem pionowym takiego miejsca. 

 Zastępca burmistrza Pan Henryk Urbanowski potwierdził potrzebę zwiększenia 

miejsc do parkowania dla osób niepełnosprawnych. W momencie kiedy poprawią się 

warunki pogodowe gmina przystąpi do prac związanych z wyznaczeniem i oznakowaniem 

miejsc parkingowych dla osób niepełnosprawnych.  

Odnośnie skargi Pana Zamojskiego Pan Burmistrz wyjaśnił, iŜ sprawa została skierowana 

do nadzoru budowlanego w celu rozpatrzenia. 

 Radny Pan Adam Kwas dodał, iŜ w kwestii Pana Zamojskiego była podjęta 

uchwała uznająca skargę za zasadną, nie mniej jednak Pan Zamojski skierował ponownie 

skargę do Wojewody na formę tej uchwały i jej uzasadnienie. Sprawa wróciła od 

Wojewody i na jutrzejszym posiedzeniu Komisja Rewizyjna temat będzie rozpatrywany. 

 Radna Pani Celina Włodarczyk wyjaśniła, iŜ sprawa Pana Zamojskiego nie ma 

nic wspólnego z nadzorem budowlanym, skarga dotyczyła przestrzegania przepisów kpa 

przez urzędników w ratuszu jak równieŜ przez pracowników ZAMG sp. o.o. 
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Radny Pan Zdzisław Duda przypomniał, iŜ podejrzewano Pana Zamojskiego o to, Ŝe nie 

wietrzył swoich pomieszczeń.  

Wiceprzewodniczący Pan Maciej AwiŜeń dodał, iŜ jest nowa sprawa dot. Pana 

Zamojskiego, który zgłosił do ZAMG brak wentylacji w pomieszczeniach kuchennych i nie 

uzyskał stanowiska ZAMG w tej sprawie.  

 Radny Pan Stanisław Ferenc poinformował, iŜ uczestniczył w imprezie 

integracyjnej zorganizowanej dla dzieci niepełnosprawnych. Podkreśli profesjonalizm  

przygotowania imprezy. Pan radny serdecznie podziękował organizatorom, a szczególnie 

koleŜance radnej Pani Teresie Ludwin i prowadzącym spotkanie Pani Katarzynie Schik, 

Pani Joanny Załuckiej oraz Panu Dominikowi JeŜowi. Zwrócił się przy tym do Pana 

Burmistrza o docenienie tych osób. 

   

25. Sprawy róŜne. 

 Radna Pani Teresa Ludwin złoŜyła na ręce Pana Burmistrza podziękowania 

Paniom z Wydziału Spraw Obywatelskich, które zajmują się wydawaniem dowodów 

osobistych za błyskawiczną pomoc w wydaniu dowodu osobistego dla córki Pani radnej, 

która porusza się na wózku inwalidzkim.  

Pani Ludwin serdecznie podziękowała za pomoc przy zorganizowaniu imprezy dla dzieci 

niepełnosprawnych. Podziękowania kieruje pod adresem Pana Burmistrza Bogusława 

Szpytmy, zastępcy Burmistrza Pana Witolda Krzelowskiego, Pana Marcina 

Nowakowskiego, StraŜy Miejskiej, dziękuje Paniom z KOK, OSiR – Dyrektorowi i jego 

przedstawicielom Pani Danusi Kołt i Panu Leszkowi Michalskiemu, dziękuje równieŜ 

wiceprzewodniczącemu Rady Miejskiej za udzieloną pomoc. Ogromnie dziękuje radnym 

za obecność, którą podkreślili wyjątkowość tej imprezy w Ŝyciu miasta  i powiatu 

kłodzkiego, obecni byli i pomogli w organizacji: Stasiu Ferenc, Zosia Bielecka, Józek 

Trocki, Leszek Michalski, Danusia Kołt, Maciej AwiŜeń, Celina Włodarczyk i Janusz Kocoń. 

 Radny Pan Stanisław Ferenc jako przedstawiciel Rady Społecznej SP ZOZ 

przekazał, Ŝe sytuacja  ZOZ jest rudna, a kontrakty są podpisane tylko na dwa - trzy 

miesiące.  

 Radna Pani Danuta Kołt złoŜyła krótką relację z wyjazdu radnych do Brna na 

Targi Turystyczne. 17 stycznia radni mieli okazję uczestniczyć w  ww. Targach, zapoznali 

się ze stoiskiem Kłodzka, które prezentowało się wspaniale, przy czym cieszyło się 

ogromnym zainteresowaniem wśród odwiedzających targi. Nowością były elektroniczne 

przewodniki, gdzie lektor w danym języku oprowadzał po Kłodzku i miastach sąsiednich. 

Cała grupa była zachwycona sposobem i jakością promocji naszego miasta, za co 

serdeczne podziękowania naleŜą się dla osób zaangaŜowanych w to przedsięwzięcie, 

a mianowicie całej załodze Wydziału Rozwoju i Promocji Miasta na czele z kierownikiem 

Panem Wojciechem Zimochem. 



 20

 Radna Pani Celina Włodarczyk dodała, iŜ Pani Zosia Bielecka przywiozła  

z targów foldery proponujące miasta czeskie i polskie, które znajdują się do wglądu  

w biurze rady w teczce komisji zdrowia.  

 Radny Pan Adam Kwas zaproponował, aby rozwaŜyć moŜliwość wyjazdu na targi 

łódzkie. Proponuje aby zaangaŜować w promocje Kłodzka muzeum oraz kluby sportowe. 

 Radny Pan Leszek Michalski kontynuując myśl wizyt radnych w róŜnych 

miejscach uznał, Ŝe rzeczywiście zdecydowanie lepiej, łatwiej i przyjemniej moŜna 

zapoznać się z wieloma aspektami funkcjonowania róŜnych jednostek odwiedzając je. Pan 

radny przypomniał wniosek zgłoszony na posiedzeniu Komisji Edukacji i Kultury dot. 

współpracy partnerskiej z nowym miastem partnerskim z Rychnovem, nie jest tam tak 

daleko, a warto aby radni mogli zapoznać się na miejscu ze specyfiką funkcjonowania 

samorządu w Rychnovie i ze sposobem rozwiązywania ich problemów. Pan radny uwaŜa, 

Ŝe z uwagi na bliską odległość radni wygospodarują czas, a biuro rady zorganizuje taki 

wyjazd, który będzie ze wszech miar pozytywny dla wszystkich radnych.  

 

26. Zakończenie sesji. 

Po wyczerpaniu wszystkich punktów porządku obrad Przewodniczący Rady Pan Piotr 

Brzostowicz zamknął XXXII sesję Rady Miejskiej mówiąc: „Zamykam XXXII sesję Rady 

Miejskiej  w Kłodzku”.  

 
 
Zakończenie sesji nastąpiło o godz. 1730 (1200 – 1730). 
Czas trwania sesji  5  godz.  30 minut. 
 

Protokół sporządziła:  

Barbara Gargasz 

        

Przewodniczący Rady Miejskiej w Kłodzku 

 

            Piotr Brzostowicz 
 

 


